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Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru kapitalnih 
investicija, gospodinu Mladenu Bojaniću postavljam sljedeće

POSLANIĆKO PITANJE:

Politika u oblasti razvoja energetike ima nesumnjivo najznačajniji uticaj na naše društvo, 
pa iz tih razloga posebno osvrćući se na dosadašnje aktivnosti i veliko interesovanje 
društvene zajednice, smatram da dugujemo određene odgovore u vezi sa ovim pitanjem. 
U kontekstu navedenog, molim Vas za sljedeće odgovore:

- Koliko je trenutno MHE u radu?
- Koliko je ugovora do sada raskinuto i koliko je podnijetih tužbenih zahtjeva do sada 

po ovom 
koncesionara?

- Šta je do sada Viada preduzeia kako bi se navedeni probiemi riješili i kakva je 

dalja poiitika Vlade vezano za pitanje MHE?

Obrazloženje ću dati na sjednici.

U skladu sa Poslovnikom očekujem i pisani odgovor.

osnovu? Koliki je iznos tužbenih zahtjeva podnijetih od strane

jVIiloš Konatar

PREDSJEDNIK KLUBA POSLANIKA CRNO NA BIJELO
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SKUPŠTINA CRNE GORE

PODGORICA

Uvaženi,
U skladu sa Poslovnikom Skupštine Crne Gore, u prilogu dostavljamo odgovor na Poslaničko 
pitanje poslanika Miioša Konatara. koje je postavljeno u pisanoj formi pnje sjednice Skupstine 
Crne Gore, zakazane za 23. jul 2021. godine.

S poštovanjem,

anić
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Podgorica, 23. jul 2021. godineBroj: 01-076/21-8484/2

SKUPŠTINA CRNE GORE

PREDMET: Odgovor na poslaničko pitanje poslanika Miloša Konatara

Prije sjednice Skupštine Crne Gore zakazane za 23. jul 2021. godine, poslanik Milos Konalar, 
dostavio je u pisanoj formi sljedeće

POSLANIĆKO PITANJE

Poštovani ministre Bojaniću,
Politika u oblasti razvoja energetike ima nesumnjivo najznačajniji uticaj na naše ^iruštvo pa iz 
tih razloga posebno osvrćući se na dosadašnje aktivnosti i veliko interesovanje drustvene 
zajednice, smatram da dugujemo određene odgovore u vezi sa ovim pitanjem.

U kontekstu navedenog, molim Vas za sledeće odgovore:

- Koliko je trenutno mHE u radu?
- Koliko je ugovra do sada raskinuto i koliko je podnijetih tužbenih zahtjeva do sada po 
osnovu? Koliki je iznos tužbenih zahtjeva podnijetih od strane koncesionara.
- Šta je do sada Vlada preuzela kako bi se navedeni problemi riješili i kakva je dalja politika 

Vlade vezano za pitanje mHE?
Na postavljeno pitanje, Ministarstvo kapitalnih investicija daje sljedeći

ovom

ODGOVOR

Poštovani poslaniče Konatar,

Na početku želim da iskažem zadovoljstvo što mogu da se pohvalim napravljenim iskorakom 
u oblasti izgradnje mHE kojim se ukidaju podsticajni mehanizmi koji su omogucavali nerealno 
bogaćenje određenih pojedinaca. Nema više podsticanja izgradnje novih objekata za 
proizvodnju energije iz obnovljivih izvora i nema više podsticajnih cijena za iste.

Vratiću se na Vaše pitanje, i u vezi sa iskazanim interesovanjem po pitanju reaiizacije projekta 
mHE kao odgovor na Vaše pitanje, obaviještavamo Vas da je trenutno u radu 32 mHE^ 
Govoreći u ime Vlade smatram da je više nego jasno da postojeci koncept realizacije ovih

mozemo pobjeci ođprojekata nije podržan ni od jednog člana Vlade, ali istovremeno ne 
činjenice da nam je taj problem prenijet kao zaostavština prethodne Vlade.

može se reči da ova Vlada neće davati nove koncesije za gradnju mHE. Dosadasnj.rn 
pristupom je pokazana velika neozbiljnost, i podložnost uticaja drugih zbog cega ova Vlada 

donosilac odluka neće nastaviti politiku uništavanja naših najvrednih resursa.kao

www.gov.me/mki

http://www.gov.me/mki


Od početka realizacije ovih projekata mHE pa do sad raskinuto je 17 ugovora o koncesiji od 
kojih je 5 ugovora raskinuto zaključenjem sporazuma o raskidu ugovora. U mandatu ove 
Vlade, vodeći se načeiom savjesnosti, a usled kršenja odredbi iz ugovora, od pomenutih 17 
ugovora raskinuto je 10 ugovora o koncesiji, od kojih jejedan ugovor raskinut sporazumno.

Važno je da svi budemo svjesni da se dosadašnje stihijsko planiranje izgradnje mHE 
konačnom negativno odraziti na sve građane, budući da je do sada podnijeto sedam tužbi 
Privrednom sudu za naknadu štete. Nezahvalno je govoriti u ovom trenutku o iznosu štete koja 
će se tek utvrditi u sudskom postupku koji je pred nama. Jedino što nam je poznato za^sad je 
da je samo na osnovu tri podnijeta tužbena zahtjeva predlogom zatražena naknada štete u 
iznosu od oko 57 mil. eura. Nesumnjivo je da se radi o velikim iznosima tužbenih zahtjeva za 
naknadu štete, čiji epilog će biti tješavan u narednom periodu.
Kada govorimo o politici ove Vlade vezano za projekte mHE možemo reći da smo napravili 
značajni iskorak budući da smo prestali da podstičemo izgradnju novih objekata za proizvodnju 
energije iz obnovijivih izvora. Prestanak podsticanja u svojoj suštini podrazumjeva 
onemogućavanje ostvarivanja prava na podsticajne mjere prepoznate Zakonom o energetici.

zdravim osnovama, što

moze u

Vlada je nedvosmisleno krenula u pravcu razvoja energetike na 
dodatno potvrđuje činjnenica da je i uredba kojom se utvrđuju podsticajne cijene stavljena van 
snage. Naša vizija se zasniva na projektima obnovljivim izvorima energije koji se oslanjaju na 
razvoju projekta na tržišnim principima i u saglasju sa ekološkim standardima.

Na kraju ističem da u pogledu izgradnje mHE Vlada je čvrstog stave da se u narednom periodu 
neće daviti koncesije za dalju izgradnju posebno iz razloga što temelje energetskog razvoja u 
ekološkoj državi moramo zasnovati na transparentnim i javno prihvatljiivim modelima, u 
saglasju sa lokalnim zajednicama, a istovremeno čuvajući naše najvrednije resurse.
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